
 1 

P R O T O K Ó Ł    Nr  I/10 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 30 listopada 2010 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 10.05 

Godzina zakończenia : 12.58 

 

Miejsce obrad : Remiza OSP w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Grzegorz Wacław Gereluk 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Barbara Dzienisiuk 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Piotr Siemieniuk 

15. Ryszard Sokół 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski – Zastępca Burmistrza 

3. Urszula Jeneralczuk - Wiceprzewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w 

Choroszczy 

4. Krzysztof Błażkowski – członek Miejskiej Komisji Wyborczej w Choroszczy 

5. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

6. Robert Wardziński – radny Powiatu 

7. Łukasz Oniśko – Radca Prawny 

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad I Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad (przez najstarszego wiekiem radnego seniora). 

 - powitanie radnych, 

 - powitanie pozostałych osób biorących udział w obradach, 

 - wysłuchanie hymnów: narodowego i Choroszczy 

 - wydanie zaświadczeń o wyborze przez Przewodniczącego Miejskiej 

 Komisji Wyborczej  w Choroszczy. 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych radnych. 

 (treść ślubowania w załączeniu). 

3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Burmistrza Choroszczy. 

 (treść ślubowania w załączeniu). 

4. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

5. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 a/ powołanie Komisji Skrutacyjnej do wyboru Przewodniczącego Rady, 

 b/ zgłoszenie kandydatów na Przewodniczącego Rady, 

 c/ przeprowadzenie głosowania tajnego, 

 d/ ogłoszenie przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania i wyboru   

Przewodniczącego Rady Miejskiej, 

 e/ podjęcie uchwały 

 f/ przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej prowadzenia Sesji od 

radnego seniora. 

6. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

 a/ powołanie Komisji Skrutacyjnej do wyboru Wiceprzewodniczącego Rady, 

 b/ zgłoszenie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady, 

 c/ przeprowadzenie głosowania tajnego, 

 d/ ogłoszenie przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania i wyboru   

   Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej, 

 e/ podjęcie uchwały. 

7. Powołanie Komisji Rewizyjnej. 

a/ ustalenie stanu liczbowego i osobowego Komisji, 

b/ wybór Przewodniczącego, 

c/ wybór Wiceprzewodniczącego, 

d/ podjęcie uchwał. 

8. Powołanie Komisji Stałych Rady Miejskiej. 

a/ zgłoszenie propozycji nazw Komisji i zakresu ich działania, 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

9.  Ustalenie składów liczbowych i osobowych Komisji Stałych Rady Miejskiej. 

a/ zgłoszenie propozycji, 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwał. 

    10. Wybór Przewodniczących Komisji. 

a/ zgłoszenie kandydatów, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwał. 

11. Wybór Wiceprzewodniczących Komisji. 

a/ zgłoszenie kandydatów, 

b/ dyskusja, 
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c/ podjęcie uchwał. 

12. Ustalenie diety Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

13. Ustalenie diet Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej, przewodniczącym 

Komisji, ich zastępcom oraz radnym Rady Miejskiej . 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 

       15. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 

Ad. 1 – 

 Radny Senior w osobie p. Aleksandra Werpachowskiego otworzył obrady  I 

Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Dziękując za powierzenie mu tak zaszczytnej funkcji zapewnił, że dołoży starań, aby 

obrady I sesji przebiegały sprawnie i zgodnie z prawem. 

W naszym przypadku ustawowy skład rady wynosi 15 radnych. Stwierdził, że w 

sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi qworum, przy którym Rada Miejska  może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Powitał serdecznie przybyłych na obrady I-wszej Sesji i poprosił wszystkich o 

powstanie i wysłuchanie hymnu narodowego i hymnu Choroszczy. 

 W imieniu Miejskiej Komisji Wyborczej w Choroszczy potwierdzenia 

wyboru na radnych Rady Miejskiej w Choroszczy przekazali radnym p. Urszula 

Jeneralczuk i p. Krzysztof Błażkowski. 

 

 

Ad. 2 - 

 Przystępując do ceremonii złożenia ślubowania przez nowo wybranych 

radnych, Przewodniczący Obrad poprosił najmłodszego wiekiem radnego, p. Piotra 

Siemieniuka o odczytywanie z listy kolejno z imienia i nazwiska radnych Rady, a 

następnie każdego wyczytanego radnego o powstanie i potwierdzenie woli złożenia 

ślubowania słowem „Ślubuję”. Poinformował, że po słowie „Ślubuję” każdy z 

radnych może dodatkowo wypowiedzieć formułę: .„Tak mi dopomóż Bóg”. 

Przewodniczący Obrad odczytał rotę ślubowania. 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, 

ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, 

rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 

i jej mieszkańców.” 
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Najmłodszy wiekiem radny odczytywał kolejno, z imienia i nazwiska radnych, a 

radni wstawali i wypowiadali słowo „ślubuję”, ewentualnie „,ślubuję, tak mi 

dopomóż Bóg”.  

Po wyczytaniu wszystkich radnych - pogratulował i stwierdził, że radni, którzy 

złożyli ślubowanie, objęli mandat radnego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

 

Ad. 3 – 

 

 Następnie Radny Senior przystąpił do ustalenia porządku obrad I sesji Rady 

Miejskiej w Choroszczy, który został przygotowany przez zwołującego sesję 

przewodniczącego rady poprzedniej kadencji Pana Piotra Pawła Dojlida. 

Proponowany porządek obrad został przyjęty 15 glosami za. 

 

Ad. 4 – 

 

 Przewodniczący Obrad poprosił radnych o zgłaszanie kandydatur do Komisji 

Skrutacyjnej .Przypomniał, że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład 

komisji skrutacyjnej.  

Zaproponował  zgłoszenie co najmniej 3 radnych do pracy w komisji. Skrutacyjnej. 

- Józef Waczyński – zgłosił Barbarę Dzienisiuk  

- Tomasz Krasnicki – zgłosił Ryszarda Sokół  

- Piotr Dojlida – zgłosił Grzegorza Gereluk  

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Ponieważ zgłoszono 3 osoby - Przewodniczący Obrad stwierdził, że Komisja 

Skrutacyjna została powołana w zaproponowanym składzie – 15 głosów za. 

 

 Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Obrad p. Aleksander Werpachowski poprosił o  zgłaszanie 

kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady. 

 

Aleksander Werpachowski –  zgłosił kandydaturę p. Piotra Pawła Dojlidy. 

Kandydat został przedstawiony jako osoba doświadczona – poprzednia kadencja 

udowodniła, że p. Dojlida godnie reprezentował radnych, poświęcał dużo czasu dla 

dobra gminy. Jest to osoba godna tej funkcji, a dobro tej gminy leży mu na sercu. 

Kandydat wyraził zgodę. 
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Radca Prawny Łukasz Oniśko poinformował, że zgodnie z najnowszym 

orzecznictwem NSA – osoby kandydujące wyłączone są z głosowania. (II OSK 

1865/09 z 25.01.2010 r.) 

Przewodniczący Obrad ogłosił 5 minutową przerwę w celu ukonstytuowania się 

komisji i przygotowania  kart do głosowania . 

Po przerwie poprosił komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania, a 

przewodniczącego komisji o krótkie przypomnienie zasad głosowania. 

Z uwagi na zgłoszenie jednej kandydatury – głosowanie polegać będzie na 

postawieniu znaku „X” w kratce TAK lub NIE pod nazwiskiem kandydata p. Piotra 

Pawła Dojlida. 

Przewodniczący i wyczytywał z listy z imienia i nazwiska obecnych na sesji 

radnych, a wyczytani podchodzili i wrzucali do urny karty do głosowania. 

Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego – Przewodniczący Obrad 

ogłosił 10 minutową przerwę. 

 Po przerwie przewodnicząca komisji p. Barbara Dzienisiuk odczytała protokół z 

wyborów przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 ( protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały ) 

 

Przewodniczący pogratulował radnemu wybranemu na przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Choroszczy p. Piotrowi Pawłowi Dojlida  i następnie odczytał projekt 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 głosów za).  

 

 (uchwała Nr I/1/10 stanowi załącznik do protokołu , strona 17 ) 

Radny senior poprosił  Przewodniczącego Rady o dalsze prowadzenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady p. Piotr Dojlida dziękując za wybór zadeklarował pełną 

współpracę z radnymi obu szczebli, z Burmistrzem, z sołtysami - dla dobra 

mieszkańców i tej gminy.  

Następnie wniósł poprawkę do przyjętego porządku obrad i zaproponował w pkt. 11 

przyjęcie ślubowania nowo wybranego Burmistrza Choroszczy. 

 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty 15 głosami za. 

 

Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Następnie poprosił o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

Janusz Sidorowicz zgłosił kandydaturę p. Piotra Tymińskiego. 

Kandydat jest radnym już trzecia kadencje, w poprzedniej kadencji także był 

wiceprzewodniczącym Rady i bardzo dobrze się z tego obowiązku wywiązał. Znany 
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jest dobrze mieszkańcom jako działacz społeczny, dysponujący czasem i energią. 

Będzie dobrze wspierał Radę w jej działaniach. 

 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Rafał Łada zgłosił kandydaturę p. Beaty Marleny Jeżerys. 

Przez ostatnie cztery lata pracy w Radzie dała się ona poznać jako osoba niezwykle 

skrupulatna; społeczniczka potrafiąca zawsze znaleźć wyjście z sytuacji. Cechuje ja 

wielkie zaangażowanie i wrażliwość na krzywdę ludzką, sprawy społeczne. Z racji 

wykształcenia (wyższe ekonomiczne) i wieloletniej praktyki w działalności na rzecz 

samorządu stwierdza, że kandydatka będzie w sposób nienaganny wykonywać 

powierzone jej zadanie. 

 

Kandydatka wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący Obrad ogłosił 5 minutową przerwę w celu przygotowania  kart do 

głosowania . 

Po przerwie poprosił komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania, a 

przewodniczącego komisji o krótkie przypomnienie zasad głosowania. 

Głosować można na jednego kandydata, stawiając znak „x” w kratce z lewej strony 

obok nazwiska kandydata, na którego się głosuje. Postawienie znaku „x” w więcej 

niż w 1 kratce lub niepostawienie znaku „x”  w żadnej kratce powoduje nieważność 

głosu. 

 

Przewodniczący Rady wyczytywał z listy z imienia i nazwiska obecnych na sesji 

radnych, a wyczytani podchodzili i wrzucali do urny karty do głosowania. 

Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego – Przewodniczący Rady ogłosił 

10 minutową przerwę. 

 Po przerwie przewodnicząca komisji p. Barbara Dzienisiuk odczytała protokół z 

wyborów wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

 ( protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały ) 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 13 głosów ). 

 

 

 (uchwała Nr I/2/10 stanowi załącznik do protokołu , strona 18) 

 

Ad. 5 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Piotr Dojlida poprosił o zgłaszanie 

propozycji dotyczących składu liczbowego Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej w 

Choroszczy. 

 

Józef Waczyński – 

Zaproponował 3-osobowy skład Komisji Rewizyjnej. 
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Wniosek został przyjęty 15 glosami za. 

 

Na członków Komisji Rewizyjnej zgłoszono następujących radnych: 

 

Rafał Łada – zgłosił kandydaturę Beaty Marleny Jeżerys. 

Kandydatka wyraziła zgodę. 

Ireneusz Jabłoński – zgłosił kandydaturę Tomasza Kraśnickiego. 

Kandydat cieszy się zaufaniem, pracował w poprzedniej kadencji i dał się poznać 

jako osoba solidna. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Piotr Tymiński - zgłosił kandydaturę Janusza Sidorowicza. 

Kandydat wyraził zgodę. 

Tomasz Kraśnicki – zgłosił kandydaturę Ireneusza Jabłońskiego. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych kandydatur: 

1) Beata Marlena Jeżerys – 1 za, 10 przeciw, 4 wstrzymujące się, 

2) Tomasz Kraśnicki – 12 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące się, 

3) Janusz Sidorowicz – 11 za, 1 przeciw, 3 wstrzymujące się, 

4) Ireneusz Jabłoński – 12 za, 3 wstrzymujące się. 

 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia składu 

liczbowego Komisji Rewizyjnej oraz wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

 Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 

 (uchwała Nr I/3/10 stanowi załącznik do protokołu , strona 19) 

 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Adam Mikutowicz – zgłosił kandydaturę Tomasza Kraśnickiego. 

Kandydat wyraził zgodę. 

Kandydat otrzymał jednogłośne poparcie (14 głosów). 

 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/4/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 
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Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Aleksander Werpachowski – zgłosił kandydaturę Ireneusza Jabłońskiego. 

Kandydat wyraził zgodę. 

Kandydat otrzymał jednogłośne poparcie (14 głosów). 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/5/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 

 

Ad. 7 – 

 

 Przewodniczący Rady przystąpił do powołania Komisji Stałych Rady. 

 

 

Aleksander Werpachowski – wystąpił z propozycją pozostawienia poprzedniej 

nazwy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa. 

 

Józef Waczyński – wystąpił z propozycją pozostawienia poprzedniej nazwy Komsji 

Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego. 

 

W związku z powyższym jest propozycja ustalenia następujących Komisji Rady oraz 

przedmiotu ich działania : 

 

1/ Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa działającej w zakresie spraw : 

gospodarki finansowej gminy, budownictwa, gospodarki mieniem komunalnym, 

planowania przestrzennego, handlu i usług, przemysłu i rzemiosła , rolnictwa, 

leśnictwa, ochrony gruntów rolnych i ochrony środowiska 

 

2/ Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego działającej w zakresie 

spraw :  kultury, oświaty, ochrony zdrowia, pomocy społecznej, sportu , turystyki, 

bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy i przedmiotu ich 

działania . 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/6/10 stanowi załącznik  do protokołu, strona 22) 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z prośbą o zgłaszanie swoich 

kandydatur do składu wybranej Komisji Rady . 
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W tym celu  radni otrzymali listy z nazwami poszczególnych Komisji , na których 

mogli wpisać swoje kandydatury ( listy w załączeniu ). 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Gospodarki , Finansów i Rolnictwa , w skład której wybrano radnych : 

- Piotra Tymińskiego 

- Aleksandra Werpachowskiego 

- Adama Mikutowicza 

- Janusza Sidorowicza 

- Rafała Łada 

- Beatę Marlenę Jeżerys 

- Ryszarda Sokół 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 (uchwała Nr I/7/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego , w skład której wybrano radnych : 

- Jacka Dąbrowskiego 

- Józefa Waczyńskiego 

- Tomasza Kraśnickiego 

- Barbary Dzienisiuk 

- Piotra Siemieniuka 

- Ireneusza Jabłońskiego 

- Grzegorza Wacława Gereluka 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/8/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 

 

 

Ad. 9 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad - Przewodniczący  Rady 

poprosił o zgłaszanie kandydatów na przewodniczących poszczególnych Komisji 

Stałych Rady. 

 

Na Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa zgłoszono 

następujących radnych : 

 

- Beata Jeżerys – zgłosiła kandydaturę Rafała Łada – kandydat wyraził zgodę. 

 

- Barbara Dzienisiuk – zgłosiła kandydaturę  Aleksandra Werpachowskiego – 

kandydat wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych kandydatur : 

 

- za kandydaturą p. Rafała Łada – 1 głos za, przeciw – 12 głosów, 

-  wstrzymało się – 2 głosy, 

- za kandydaturą p. Aleksandra Werpachowskiego –  12 głosów, przeciw – 2 

głosy,  wstrzymało się – 1 głos 
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Na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

zgłoszono następujących radnych : 

 

- Adam Mikutowicz – zgłosił kandydaturę p. Józefa Waczyńskiego – kandydat 

wyraził zgodę 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonej kandydatury : 

 

- za kandydaturą p. Józefa Waczyńskiego – 12 głosów , przeciw – 0 głosów, 

wstrzymało się - 3 głosy, 

 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej w 

Choroszczy. 

 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę głosami: 

- za przyjęciem – 13 głosów, 

- przeciw – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 2 glosy. 

 

(uchwała Nr I/9/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego  Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 15 głosami za. 

 

 

(uchwała Nr I/10/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Przewodniczący  Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na  

Wiceprzewodniczących poszczególnych Komisji Stałych Rady. 

 

Na Wiceprzewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Miejskiej w Choroszczy zgłoszono następujące kandydatury: 

 

Piotr Siemieniuk – zgłosił kandydaturę p. Adama Mikutowicza. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

- za kandydaturą – 12 głosów, 

- przeciw – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 1 głos. 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego  Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej 

w Choroszczy. 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 12 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących 

się. 

 

 

(uchwała Nr I/11/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatur na 

Wiceprzewodniczącego  Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa 

Publicznego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Józef Waczyński – zgłosił kandydaturę p. Jacka Dąbrowskiego. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

- za przyjęciem – 14 głosów. 

 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

 Rada podjęła przedmiotową uchwałę 15 głosami za. 

 

 

(uchwała Nr I/12/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 

 

 

Ad. 11 – 

 

 

 Przewodniczący Rady poprosił radnych o powstanie, a p. Jerzego Ułanowicza 

– wybranego na Burmistrza Choroszczy, o złożenie ślubowania o treści: 

„ Obejmując urząd Burmistrza miasta i gminy Choroszcz, uroczyście ślubuję, 

że dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko 

dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców miasta i gminy Choroszcz. 

Tak mi dopomóż Bóg.” 

 

Pan Jerzy Ułanowicz złożył wobec Rady Miejskiej w Choroszczy ślubowanie 

obejmując tym samym obowiązki Burmistrza Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – słowa podziękowania skierował do wszystkich wyborców, którzy 

wzięli udział w tych wyborach samorządowych, a szczególnie tym , którzy 

zagłosowali na niego.  

Zwracając się do Przewodniczącego Rady i radnych pogratulował im wyboru do 

rady gminy, a także tym wybranym do rady powiatu. To ogromny zaszczyt i 
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wyzwanie z uwagi na zaufanie jakim mieszkańcy obdarzyli wybranych. Dlatego też 

ze swej strony deklaruje współpracę z radnymi wszystkich szczebli samorządu, z 

sołtysami wszystkimi, którzy pracują na rzecz naszej gminy. Na zakończenie 

przypomniał hasło, pod którym jego Komitet Wyborczy prowadził kampanię 

wyborczą i który będzie przyświecał w dalszej pracy : „Zgoda, współpraca, rozwój – 

razem zrobimy więcej.” 

 

 

 

Ad. 12 - 

 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Rady , Przewodniczący 

Rady p. Piotr Dojlida poprosił o zabranie głosu Burmistrza Choroszczy. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – powiedział, że jeśli chodzi o dietę przewodniczącego rady – jest 

to maksymalnie  75% stawki bazowej. Proponuje utrzymanie diety na tym samym 

poziomie co w poprzedniej kadencji. 

 

 

Rafał Łada wystąpił z propozycja zastanowienia się czy radny gminy powinien 

pobierać dietę z tytułu pełnionych obowiązków i funkcji? Temat ten budzi 

kontrowersje: z jednej strony stawia się argument, że zadaniem radnego jest 

wykonywanie powierzonych mu przez ustawę obowiązków, które w przekonaniu 

większości winny być wykonywane nieodpłatnie; z drugiej strony samorządowy 

wskazuj, że niejednokrotnie obowiązki te kolidują czasowo z obowiązkami 

wynikającymi ze stosunku pracy. Jego zdaniem omawiany problem ma charakter 

bardziej etyczny niż prawny. Jako członek rady gminy stoi na stanowisku aby 

wprowadzony został taki system organizacyjny umożliwiający radnym pracę 

zawodową nie kolidującą czasowo z odbywającymi się sesjami Rady i komisjami. W 

związku z powyższym wnosi o uchwalenie wysokości diet, również 

przewodniczącemu rady, na wysokości zerowej. 

 

Ireneusz Jabłoński – przypomniał, że dieta należy się za utracony czas wtedy kiedy 

radny  nie wykonuje pracy zawodowej i to jest jego zdaniem słuszne. 

 

Jacek Dąbrowski – zaproponował by podać do publicznej wiadomości mieszkańcom 

Choroszczy ile radny pobiera diety ponieważ niektórzy myślą, że radni idą do rady 

gminy dla pieniędzy i zarabiają na tym. 

 

 

Piotr Siemieniuk – dodał do wypowiedzi przedmówcy, że to nie są ogromne 

pieniądze, a należy pamiętać, że radny traci swoje zarobki w pracy zawodowej, traci 

czas wyjeżdżając na spotkania. Jego zdaniem dieta jest formą rekompensaty za 

wymienione składniki. 

 

 

Barbara Dzienisiuk – przypomniała o możliwości zrezygnowania z diety na cele 

dobroczynne: można dietę pobrać i przekazać ją na cele charytatywne. 
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Beata Jeżerys – zgłosiła wniosek i prośbę aby praca komisji odbywała się w drugiej 

części dnia od godziny 12-13), aby spotkanie nie kolidowało z pracą zawodową – 

byłoby to niezwykle cenne usprawnienie. 

 

 

Józef Waczyński – wyjaśnił, odnosząc się do tematu diet i organizacji pracy, że praca 

radnego polega nie tylko na udziale w Sesji czy komisji, które jednak ze względu na 

czas trwania powodują konieczność zwolnienia się z pracy zawodowej. Jeśli chodzi 

o godziny zwoływania posiedzeń komisji były one podyktowane godzinami pracy 

Urzędu, aby była możliwość fachowej obsługi. Pewne rzeczy będzie można 

elastycznie potraktować jak przesunięcie godzin, ale przyznał, że możliwości są tu 

niewielkie.  

 

Piotr Siemieniuk – przypomniał, że praca radnego to nie tylko uczestnictwo w 

Sesjach, ale także udział w sprawach ważnych dla mieszkańców – radny jest dla 

ludzi, a to wiąże się ze strata czasu, kosztami rozmów telefonicznych. 

 

 

Ireneusz Jabłoński – zwrócił uwagę, że organizowanie posiedzeń Rady w dni wolne 

od pracy zawodowej będzie skutkowało płaceniem nadgodzin dla pracowników 

Urzędu zaangażowanych w organizacje tych spotkań. Startując w wyborach 

musieliśmy mieć świadomość o konieczności poświęcenia swojego czasu. Podkreślił 

ponownie, że dieta nie jest wynagrodzeniem tylko rekompensata za utracony czas, 

kiedy radny nie wykonuje swoich obowiązków zawodowych. 

 

 

Wobec braku innych głosów, Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie 

zgłoszonego wniosku p. Łada o ustalenie diety w wysokości „0”: 

- za przyjęciem – 2 głosy, 

- przeciw – 12 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos ( Dojlida) 

 

 

Wobec braku innych głosów, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości diety Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę  głosami: 

-  za przyjęciem – 12 głosów, 

- przeciw – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 1 glos (Dojlida). 

 

 

(uchwała Nr I/13/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 
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Ad. 13 – 

 

  W dalszej kolejności realizowania porządku obrad – Burmistrz 

Choroszczy omówił temat dotyczący ustalenia wysokości diet 

Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej, przewodniczącym  Komisji, ich 

zastępcom oraz radnym Rady Miejskiej . 

 

Jerzy Ułanowicz– zaproponował następujące wysokości diet: 

- wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej w Choroszczy w wysokości 27%  

kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących 

kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 

grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze 

budżetowej; 

- przewodniczącym Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy w wysokości 25%  

kwoty bazowej;  

- zastępcom przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy w 

wysokości 21% kwoty bazowej; 

- radnym Rady Miejskiej w Choroszczy w wysokości 19% kwoty bazowej. 

Diety przysługują każdorazowo za udział w Sesjach Rady Miejskiej w Choroszczy 

oraz posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy. Diety stanowią 

ekwiwalent pieniężny na pokrycie kosztów związanych z wykonaniem mandatu 

radnego, przewodniczących i wiceprzewodniczących Komisji stałych Rady Miejskiej 

oraz wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej i obejmują zwrot kosztów podróży z 

miejsca stałego zamieszkania do miejsca obrad Rady Miejskiej i z powrotem.  

 

 

Wobec braku innych głosów, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości diet i zasad ich wypłaty wiceprzewodniczącemu Rady 

Miejskiej w Choroszczy, przewodniczącym komisji Rady i ich zastępcom oraz 

radnym Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę głosami: 

- za przyjęciem – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

 

(uchwała Nr I/14/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

 

Ad. 14 – 

Zapytania i wolne wnioski : 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo – pogratulował wyboru Burmistrzowi i 

radnym. Przypomniał, że w poprzedniej kadencji nie wszystkie miejscowości były 

objęte inwestycjami jak np. Kruszewo. Skierował się z apelem do radnych 

powiatowych by pamiętali o tej wsi. Poprosił także o podjecie tematu diety dla 
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sołtysów na następnej Sesji . Jednocześnie przypomniał, że poprzednio radni byli 

wyłączeni z głosowania nad uchwałą w sprawie inkasa sołtysom – czy w tej chwili 

dobrze się stało, że radni mogli głosować w swojej sprawie czyli ustaleniem diet? 

Jest to pytanie do prawnika. Poprosił o ustalenie Planu odnowy miejscowości 

Kruszewo.  

 

Piotr Dojlida – przypomniał, że na terenie sołectwa p. Radłowskiego było dużo 

inwestycji jak np. asfalt na drodze Konowały – Śliwno, utrzymanie szkoły w 

Kruszewie – nie można mówić, że nic na tym terenie nie było robione. 

 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi Klepacze – poruszył temat odśnieżania i poprosił o 

zwrócenie uwagi na ulice boczne w Klepaczach. Odśnieżając główne ulice we wsi 

operator zasypuje boczne, gdzie powinien także wjechać. 

 

Aleksander Werpachowski – wyjaśnił, że być może wynikło to na skutek 

niedoświadczenia kierowcy – zwróci uwagę, ale na dużych ulicach jeździ inny sprzęt 

niż na małych. 

 

Marek Żmujdzin – pogratulował Burmistrzowi wyboru, a także radnym , którzy 

poświęcili się aby służyć naszemu społeczeństwu. Podziękował także wyborcom, 

którzy głosowali na niego – będzie miał gminę Choroszcz na uwadze w pierwszej 

kolejności. 

 

Róża Urban – sołtys wsi Zaczerlany – pogratulowała wyboru Burmistrzowi, 

Przewodniczącemu Rady i radnym. Zwróciła się z prośba o pomoc – w Zaczerlanach 

oprócz MONAR-u ma powstać dom resocjalizacji młodzieży ciężkiej w 

wychowaniu. Chodzi o działkę rolną zakupiona przez Stowarzyszenie – aby Rada nie 

dopuściła do jej przekształcenia w planie zagospodarowania. 

 

Grzegorz Szczepański – sołtys wsi Żółtki – gratulując zwycięstwa Burmistrzowi i 

radnym , w tym powiatowym, zwrócił uwagę na brak mieszkańców na Sesji, na 

zebraniach wiejskich. Jego zdaniem należy coś z tym zrobić. Przypomniał 

jednocześnie o konieczności brania pod uwagę wniosków z zebrań wiejskich 

ponieważ ludzie rozliczą potem z tego władze. 

 

Grzegorz Gereluk – przedstawił się sołtysom jako nowy radny . Pogratulował 

wyboru radnym, a także Burmistrzowi – wygrana w I-wszej turze o czymś świadczy, 

a on pomimo że jest z innego komitetu wyborczego wybór ten szanuje. Nie ustawia 

się w opozycji tylko dlatego, że startował z innego ugrupowania. Jego zdaniem 

każdy rozsądny głos zasługuje na uwagę i tak zamierza pracować. Nie jest populista i 

dlatego jest za sensownymi wnioskami. Życzy sobie i innym aby współpraca w 

radzie przebiegała zgodnie bo tylko wtedy możemy zrobić coś dobrego dla tej 

gminy. 

 

 

Piotr Siemieniuk – poparł stanowisko p. Urban dodając, że należy liczyć się ze 

zdaniem mieszkańców przy podejmowaniu decyzji w tej sprawie. 
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Ryszard Sokół i Barbara Dzienisiuk – jako nowo wybrani radni również przedstawili 

się obecnym. 

 

Radni otrzymali materiały budżetowe:  

1) Zarządzenie Nr 281/10 Burmistrza Choroszczy z dnia 12.1.2010 r. w sprawie 

projektu  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Choroszcz na lata 2011-

2014 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2011 – 2017; 

2) Zarządzenie Nr 282/10 Burmistrza Choroszczy z dnia 12.11.2010 r. w 

sprawie projektu budżetu na 2011 rok. 

 

 

Ad. 15 – 

 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr 

Paweł Dojlida ogłosił  zakończenie obrad I-wszej inauguracyjnej Sesji Rady 

Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

        Piotr Paweł Dojlida 
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